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Squandering

Squandering التَّبذِير

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : كن سمحاً ولا تَن مبذِّراً ، وكن مقَدِّراً ولا تَن مقَتّرا1ً

1- Imam Ali (a.s.) said, ‘Be liberal, but do not squander; and be calculating, but do not be
parsimonious.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 18, p. 150]

2نوانُ الفاقةع التَّبذير : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

2- Imam Ali (a.s.) said, ‘Squandering is the epitome of destitution.’[Ghurar al-Hikam, no. 890]

3سفْلم قَرِين التّبذير : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

3- Imam Ali (a.s.) said, ‘Squandering is a penniless companion.’[Ibid. no. 1043]

. ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : من افْتَخَر بالتَّبذيرِ احتُقر بالإفْلاس4ِ

4- Imam Ali (a.s.) said, ‘A man who takes pride in squandering will be humiliated by bankruptcy.’[Ibid.
no. 9057]

5، ذّربو مه‏ِ فهال غيرِ طاعة شيئاً ف ن أنْفقذِيراً» ـ : متَب ذِّرولا تُب» : تعال قوله ـ ف (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
.ومن أنْفق ف سبيل الخيرِ فهو مقْتَصدٌ

5- Imam al-Sadiq (a.s.) said about the verse: “but do not squander wastefully” – ‘[It refers to] one who
spends for other than the obedience of Allah, who is a squanderer; and one who spends in the path of
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good, who is economical.’[Tafsir al-’Ayyashi, v. 2, p. 288, no. 53]

ـ عن أب بصيرٍ : سألت أبا عبدِ اله‏ِ (علَيه الّسلام) ف ـ قوله : «ولا تُبذّر تَبذيراً» ، قال : بذْل الرجل مالَه ويقعد6ُ
.ليس لَه مال ، قال : فيونُ تَبذير ف حلالٍ ؟ قال : نَعم

6- Imam al-Sadiq (a.s.) said, in answer to Abu Basir’s question about the verse: “but do not squander
wastefully” – ‘When a man spends all his money and remains penniless’. Abu Basir then asked, ‘Is
spending in such a way for something lawful still called squandering?’ He replied, ‘Yes.’[Ibid. no. 54]
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